

*La version française suit... The French version follows...*

**14<sup>th</sup> Meeting of Partners / Anchor conference of the Congo Basin Forest Partnership (CBFP) - Brazzaville, October 8 and 9, 2014 and related meetings**

**Session 8.2: Innovation Alley: Scaling Up Best Land Use Practices and Tools:  
This is an expanding list of up to 12 presenters, including. Moderator: Leonard Usongo**

**Innovation Alley  
Showcase of Successful Projects  
October 9<sup>th</sup> from 11.30am-13pm**

The Innovation Alley is an exciting, participation-fueled experience where you can quickly join a number of presentations in a short timeframe. The approach is similar to speed-dating.

Twelve or more organizations will showcase their projects in fast-paced demonstrations to small groups of attendees. The Innovation Alley is like a springboard for discussing a range of successful programs that are advancing sustainable development in the Congo Basin region.

The following groups will be presenting at the Innovation Alley. Details about each organization will be provided at the event.

1. Eco-agriculture: Cocoa and Low Emissions Livelihoods, SNV
2. **2013 State of the Forests Report, OFAC**
3. **State of the Apes Publication, Arcus Foundation**
4. **Land Use Atlas for the Congo Basin, GIZ**
5. Global Forest Watch Uses and Potential for Congo Basin, WRI
6. Securing Rights, Combating Climate Change, RRI
7. DRC Ibi REDD+ Experience, **Olivier Mushiete**
8. Ituri LUP/REDD+ Project, **Jean Remy Makana**, WCS
9. Development of value chains in the B-Adapt project, CUSO / RAFM
10. MRV Project, FAO-CBFF-COMIFAC, **Cleto Ndikumagenge**
11. COBAM Project, CIFOR-PACEBCo
12. Dja Regional REDD+ Project, Center for Tropical Research, Cameroon CTR-CAM
13. UniREDD Achievements, Bandundu-DRC, **J.J. Bambuta**
14. TFT-Centre of Social Excellence: Community Forest Management, **Florence Bianen**
15. Innovation in Human Resource Development - “A key to good governance of the green sector” - **Henrike Hilgenfeld** - MECNT-PBF
16. Community forest sustainability: Co-management of logging operations in a model timber project in Maniema Province, DRC, **Raphael Barbiche**, PBF –MECNT
17. L'harmonisation régionale comme seule vecteur du développement des pays: faut-il, sur le foncier, préférer un traité ou un consensus régional ou une loi nationale? **FPAE**

### **Innovation Alley Program Format**

- Presenters will be speaking at a circle of tables in the meeting room. - **7 Min each circle**. Each presenter has about **4 minutes of presentation and 3 minutes allocated for questions**. The main objective for this session is to allow participants acquaint themselves with the selected themes without in-depth discussions during plenary as this can be done later along the corridors or during side meetings by interested parties.
- Guests will be divided into groups assigned to different tables.
- When the moderator calls, "Go!" the presentations start.

Presenters will describe the project's work through a story or anecdote. They might show some photos or posters; and they will leave around two minutes after their presentation for questions.

At the end of five minutes, the moderator counts down from 10 and then calls out "Stop! Switch!" and the groups rotate clockwise to the next table, where they hear the next five minute presentation. This process continues for an hour, at the end of which each group will have heard 8-10 presentations.

*It is important that all participants stick with their group during the formal Innovation Alley sessions. After cycling through all the presenters, there will be time at the end to walk around and question tech groups they did not get to hear from, or go back to tables to pursue more in depth discussion.*

***The French version follows...***

**14<sup>ième</sup> Réunion des Partenaires du PFBC / conférence d'ancrage du Partenariat pour les Forêts du Bassin du Congo (PFBC) du 8 au 9 octobre 2014 à Brazzaville et des réunions connexes**

**Session 8.2: Innovation Alley: Scaling Up Best Land Use Practices and Tools:  
This is an expanding list of up to 12 presenters, including. Moderator: Leonard Usongo**

**Document d'orientation**

**Innovation Alley**

***Vitrine des projets réussis***

***11.30 à 13.00***

Innovation Alley est une expérience fascinante nourrie par des participations, où vous pouvez rapidement découvrir un certain nombre de présentations en un laps de temps. Son approche est similaire au speed-dating.

Douze organisations ou plus feront une présentation rapide de leurs projets à des groupes réduits de participants. Innovation Alley est comme un tremplin permettant de débattre d'un certain nombre de programmes à succès qui promeuvent le développement durable dans la région du Bassin du Congo.

Les groupes ci-après feront des présentations à Innovation Alley. D'amples informations seront fournies sur chaque organisation au cours de l'évènement.

1. Eco-agriculture: Cocoa and Low Emissions Livelihoods, SNV
2. **2013 State of the Forests Report, OFAC**
3. **State of the Apes Publication, Arcus Foundation**
4. **Land Use Atlas for the Congo Basin, GIZ**
5. Global Forest Watch Uses and Potential for Congo Basin, WRI
6. Securing Rights, Combating Climate Change, RRI
7. DRC Ibi REDD+ Experience, **Olivier Mushiete**
8. Ituri LUP/REDD+ Project, **Jean Remy Makana**, WCS
9. Development of value chains in the B-Adapt project, CUSO / RAFM
10. MRV Project, FAO-CBFF-COMIFAC, **Cleto Ndikumagenge**
11. COBAM Project, CIFOR-PACEBC
12. Dja Regional REDD+ Project, Center for Tropical Research, Cameroon CTR-CAM
13. UniREDD Achievements, Bandundu-DRC, **J.J. Bambuta**
14. TFT-Centre of Social Excellence: Community Forest Management, **Florence Bianen**
15. Innovation in Human Resource Development - "A key to good governance of the green sector" - **Henrike Hilgenfeld** - MECNT-PBF
16. Community forest sustainability: Co-management of logging operations in a model timber project in Maniema Province, DRC, **Raphael Barbiche**, PBF –MECNT

17. L'harmonisation régionale comme seule vecteur du développement des pays: faut-il, sur le foncier, préférer un traité ou un consensus régional ou une loi nationale? FPAE

**Format du programme de l'Innovation Alley**

- Les présentateurs interviendront autour d'une table dans la salle de réunion. – **7 minutes chaque tour** - Chaque présentateur aura **environ 4 minutes pour son exposé et 3 minutes** pour les questions/réponses. L'objectif principal de la session est de permettre aux participants de se familiariser sur le sujet tout en évitant des longues discussions lors de la plénière car les intéressés peuvent aménager le temps pendant les pauses ou s'organiser pour échanger davantage.
- Les invités seront répartis en groupe et par table.
- Lorsque le modérateur donne le signal, « Partez », les présentations commencent.

Les présentateurs décriront les activités de leur projet à travers une histoire ou une anecdote. Ils peuvent se servir d'images ou d'affiches et doivent laisser environ deux minutes à la fin de leur présentation pour les questions.

À la fin des cinq minutes, le modérateur décompte à partir de 10 et dit « Stop ! » Rotez ! ». Les membres du groupe pivotent vers la droite et s'installent à la table d'à côté où ils vont suivre cinq autres minutes de présentation. Ce processus va se poursuivre pendant une heure. À la fin, chaque groupe aura suivi 10 présentations.

*Il est important que tous les participants restent dans leur groupe pendant les sessions formelles de l'Innovation Alley. Après avoir écouté tous les présentateurs, il y aura du temps à la fin pour se rapprocher des groupes qu'on n'a pas écoutés pour le faire ou rentrer aux différentes tables pour approfondir l'entretien.*